
Referat fra beboerrådsmøde d. 11. maj 2021 
Mødet afholdes kl. 17-20 i beboerhuset 
 
Deltagere: Jakob, Emilie, Emil, Line, Klara, Sebastian, Ida, Astrid, Aske og Kim 
Afbud: Anne og Camilla 
 

1. Formalia  
a. Dirigent: Jacob   

Referent: Aske 
b. Godkendelse af dagsorden 

- Godkendt 
2. Meddelelser 

a. Velkommen til Kim 
- Kim fik fortalt lidt om sig selv og sin tidligere arbejdserfaring.  
- Beboerrådet fik også præsenteret sig selv til Kim.  Beboerrådet har i 
forbindelse med Kims ansættelse købt en velkomstgave til Kim.  
- Beboerrådets nuværende arbejde og aktiviteter blev også kort fortalt til 
Kim og gennemgået.  Her blev det nævnt at Kim gerne så at beboerrådet 
sendte BBS en slags to-do liste med de ting beboerrådet pt. arbejder på. 

b. Nyt fra BBS 
- Kenneth er desværre fortsat sygemeldt.   
- BBS har uddelt informationssedler vedr. kommende beskæring og 

fjernelse af plantekasser og cykelstativer i forbindelse med 
renovering.  

- BBS er i kontakt med Københavns Kommune vedr. en mulig ændring 
af den nuværende affaldsskakt, da denne er forældet.  

- BBS har en del flyttelejligheder i denne periode. I den forbindelse får 
Kim indsigt i denne del af driften af Solbakken. 

- Da der har været en vandskade på altanen over børnehaven, blev det 
drøftet om fraflytningsreglerne for altanerne og altankasserne skal 
udbedres i forbindelse med flytning.  BBS vil derfor i fremtiden sørge 
for at altankasserne og altanafløbene bliver tjekket ved fraflytning.  

- BBS vil undersøge, hvad reglerne er for lovmæssige tjek af altanerne. 
Måske kan altanernes sikkerhedstilstand tjekkes efter i forbindelse 
med den kommende renovering. 

- BBS vil også indhente en pris på hvad det koster at få malet altanerne. 
- BBS er i gang med at undersøge strukturen og sikkerheden i 

depotrummet. Der vil i løbet af sommeren blive ryddet op i 
depotrummet og kælderen. Dette vil blive varslet senest 6 uger før.  

- Det er blevet aftalt at Beboerrådet sender en prioriteringsliste med to-
do opgaver til BBS. 

c. Nyt fra bestyrelsen 
- FSB har endnu ikke meldt tilbage på at bestyrelsen tidligere har afvist 

en regning for overdragelse af data til KKIK. 
- Bestyrelsen holder møde d. 19/5. Beboerrådet indsender derfor 

forslag til dagsorden – Disse blev til dette beboerrådsmøde 
gennemgået af Jacob.  

- Jacob og Kenneth har til det kommende bestyrelsesmøde indsendt en 
liste til bestyrelsen med uklarheder i vedligeholdes reglementets 



regler, som beboerrådet gerne så blev mere klare, så evt. fremtidige 
misforståelser mellem f.eks. BBS og beboerne kan undgås. 

- Det er igen blevet oplyst at bestyrelsen har mandat alene til at ændre 
parkeringsregler på kollegiet. Beboerrådet har derfor indsendt dets 
arbejde, holdninger og forslag til ændringer i parkeringsreglerne til 
bestyrelsen.  

- Beboerrådet ønsker at samarbejdet og særligt kommunikation med 
institutionerne bliver bedre. Derfor opfordrer beboerrådet 
bestyrelsen at drøfte dette til deres kommende møde.   

3. Aktuelle sager 
a. Coronaretningslinjer 

- Alle fælleslokaler på kollegiet er nu genåbnet. Regelmæssige 
rengøringsaftaler af lokaler er også indført således at smittespredning 
holdes nede og BBS’ personale kan føle sig trygge på arbejdet. 

- Generelt opfordres beboerne til at overholde regeringens gældende 
restriktioner som f.eks. forsamlingsforbud når lokalerne bliver taget i 
brug.  

- Beboerrådet er positivt stemt over for at kollegiets fællesrum igen er 
åbent og at kollegiet dermed er blevet mere ”normalt” igen.  

b. Status på renoveringsprojekt 
- Der bliver varslet når renovering skal gennemføres. I den forbindelse 

vil beboerne blive bedt om at have ansvaret for deres husdyr eller evt. 
få dem passet et andet sted.  

- Beboerne vil modtage en 14 dages varsling inden renoveringen med 
en renoveringstidsplan for hvornår de givne lejligheder skal 
renoveres.  

- Der vil tilsvarende blive varslet et par dage før den konkrete lejlighed 
skal renoveres.  

- I forbindelsen med varslingen skal beboerne give samtykke til at 
håndværkerne og BBS må gå ind i lejligheden når denne skal 
renoveres.     

c. Ansvarsfordeling mellem beboerrådet, bestyrelsen, administrator 
og BBS 
- Beboerrådet har efter et stort udført arbejde og megen kontakt med 

beboerne omkring emner som f.eks. regler for parkering, nedlukning 
og genåbning sent fået at vide, at bestyrelsen har mandat til at tage 
beslutninger vedr. mange af disse emner.  

- Beboerrådet ønsker derfor at der i fremtiden bliver lavet nogle klare 
aftaler for hvad ansvarsfordelingen er mellem beboerrådet, 
bestyrelsen, administrator og BBS således at beboerrådet ikke 
foretager arbejde eller beslutninger om emner beboerrådet ikke kan 
bestemme over.  

- Ligeledes vil denne ansvarsfordeling komme beboerne på kollegiet til 
gode, da der vil være klarhed om hvem man kan henvende sig til i en 
konkret sag og dermed få den hjælp man søger. Dette vil bestyrelsen 
også gennemgå til deres møde d. 19 maj.  

d. Revidering af husorden 

https://docs.google.com/document/d/1QQN0WV2b7as9eyAUftGuBnHS3Q-pXDvuiQEnGejT1mU/edit?usp=sharing


- Beboerrådet har kigget husorden igennem, da denne ikke er blevet 
opdateret i en længere periode. Den reviderede husorden sendes 
videre til godkendelse hos Kim.  

e. Kommunikation til beboere 
- Beboerrådet har snakket om at gennemgå måden BBS og beboerrådet 

i fremtiden skal kommunikere information, kommende 
renoveringsprojekter og servicemeddelelser ud til beboerne.  Særligt 
hvordan facebookgruppen ”Solbakkens diskussionsgruppe” skal 
bruges fremover. 

- Kollegiets hjemmeside kan i den forbindelse tages mere i brug, da 
denne nu giver beboerne megen let tilgængelig information. 

f. Retningslinjer for ’Solbakkens diskussionsgruppe’ 
- Eventuelle retningslinjer kan drøftes når der tages beslutninger på 3.e.  

g. ’Introduktion til Solbakken’-brochure 
- Der er lavet en liste med punkter på hvad brochuren skal indeholde.  

Beboerrådets brochure-gruppe vil mødes snarest for at lave et udkast 
til brochuren.  

h. Reglementer for fællesfaciliteter (se her) 
-  

i. Tildeling af specialerum 
- Det er blevet drøftet om der skal laves nogle forslag til reglerne for 

tildeling, pris og tider af specialrum. Disse forslag vil blive gennemgået 
til næste møde.   

4. Indkomne sager 
a. Priser for faciliteter (Line) 

- Line har givet udtryk for en undren omkring at nogle faciliteter er 
gratis (f.eks. specialerum) men det at låne en anhænger koster penge.  

- Det blev i den forbindelse diskuteret hvorvidt ladcyklerne er 
nødvendige for kollegiet og om det stadig burde være gratis at låne en 
ladcykel, da de ofte skal repareres og koster kollegiet penge.   

b. Genbrugsting på trappen (Jakob) 
- Jacob har givet udtryk for en bekymring om at mange på kollegiet 

stiller genbrugsting og store møbler ud på trappen, da trappen er en 
brandvej.  

- Det er blevet diskuteret om der skal være regler for genbrugsting på 
trappen, da trappen er en brandvej. Dette er på baggrund af flere 
tilfælde, hvor genbrugsting og store møbler står på trappen i flere 
uger.  

- Det blev også diskuteret om at genbrugsrummet burde tømmes oftere, 
således at gode genbrugsting ikke drukner i alt det andet dernede.  

- Oprydning og tømning af genbrugsrummet kommer på listen der 
sendes til Kim. 

c. Registrering af gæster (Jakob) 
- Beboerrådet vil gerne undersøge hvorfor kollegiet skal registrere 

gæster, da dette giver mere arbejde til BBS. Dette vil beboerrådet 
spørge Kim og BBS om.  

d. Graffiti (Jakob) 
 
 

https://drive.google.com/open?id=1wJg05TUKlkL_RTbVUa6qxTDsCXV0xEX8


5. Eventuelt 
- Jacob får lavet et docs dokument så beboerrådet kan lave en samlet 

prioriteringsliste med opgaver/forslag til Kim og BSS. 
 


